

# VI Уральский форум конституционалистов

**Сердобинцева Елена Валентиновна,**  
старший преподаватель кафедры конституционного права  
Уральского государственного юридического университета  
dudina-e@yandex.ru

2020 год ознаменован для Уральской школы конституционного (государственного) права юбилейным событием: 27 августа кафедре конституционного права Уральского государственного юридического университета исполнилось 80 лет. Результативное научное общение с российскими и зарубежными коллегами в рамках VI Уральского форума конституционалистов (VI УФК), проведенного кафедрой конституционного права с 5 по 10 октября 2020 года в Уральском государственном юридическом университете (г. Екатеринбург) и посвященного 80-летию кафедры, стало для коллектива-юбиляра поистине самым ценным подарком. В статье представлено краткое описание мероприятий, включенных в программу VI УФК.

**Ключевые слова:** конституционализм, конституционная реформа, законодательная реализация поправок к Конституции РФ, территориальное устройство, российский федерализм, единство публичной власти, цифровизация прав человека, механизм реализации прав человека в условиях защиты населения от новой коронавирусной инфекции (2019-nCoV), избирательные технологии, конституционное правосудие, практика Конституционного Суда РФ, эффективность деятельности органов местного самоуправления, институты муниципальной демократии.

## The VI Ural Forum of Constitutional Scholars

**Serdobintseva Elena V.**  
Senior Lecturer of the Department of Constitutional Law of the Ural State Law University

The year 2020 is marked for the Ural School of Constitutional (State) Law with an anniversary event — on August 27, the Department of Constitutional Law of the Ural State Law University turned 80 years old. Effective scientific communication with Russian and foreign colleagues in the framework of the VI Ural Forum of Constitutionalists (hereinafter referred to as the VI UFK), held by the Department of Constitutional Law from October 5 to 10, 2020 at the Ural State Law University (Yekaterinburg) and dedicated to the 80th anniversary of the department, became for the team-anniversary truly the most valuable gift. The article provides a brief description of the activities included in the VI UFK program.

**Keywords:** constitutionalism, constitutional reform, legislative implementation of amendments to the Constitution of the Russian Federation, territorial structure, Russian federalism, unity of public authority, digitalization of human rights, mechanism for the implementation of human rights in the context of protecting the population from a new coronavirus infection (2019-nCoV), electoral technologies, constitutional justice, the practice of the Constitutional Court of the Russian Federation, the effectiveness of local government bodies, the institutions of municipal democracy.